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Verslag Platformvergadering F-ACT-jeugd 

van 17 juni 2016 te Utrecht 
 

Van  : Karin Bonouvrie 
Aanwezig:   Jan van Schilt (voorzitter), Marco Bottelier, Theo Schut (Spirit), Ineke 

Meijerink (GGZ Oostbrabant), Annabet Jongkind, Elleke Berkvens,   
Ank Koershuis (is verlaat en komt na voorstelrondje binnen) en Elfi  
Rookhuizen (F-ACT Jeugd Amsterdam) 

Afwezig:   Arien Storm, Nellieke de Koning, Mieke Verschure (wordt vervangen 
     door Theo Schut), Gloria Wilbers (Mondriaan),  

  Tiny Onrust (VNN), Elleke Berkvens (De Jutters), Pauline Ritsema 
  (Kenter Jeugd Hulp), Marc Verbaak (Pro Persona), 
  Lizelotte Vos (GGZ Friesland) en Saskia Emmerik (Idris) 

Gasten:   Marieke Broersen ivm F-ACT Jeugd Onderzoek 
    Machteld Zwikker, projectleider vd DEJ en  
                         Wim Gorrissen, directeur Effectiviteit en Vakmanschap Nederlands  

  Jeugdinstituut 
 
Status:   vastgesteld 9 september ’16 
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1. Opening en mededelingen 
Jan van Schilt heet alle aanwezigen van harte welkom, in het speciaal Elfi Rookhuizen 
en Ineke Meijerink die beiden voor de eerste keer aanwezig zijn. Nellieke de Koning is 
afwezig omdat zij het Platform vertegenwoordigt bij het afscheid van Remmers van 
Veldhuizen. Nellieke wordt per 1 september as. bestuurder van De Bascule. Wil 
Platformlid F-ACT Jeugd aanblijven. 
 
2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.   
 
3. Voorstelrondje 
Er volgt een kort voorstelrondje.  
Elfi Rookhuizen is van F-ACT Jeugd Amsterdam waar Lijn 5, GGZ inGeest, Arkin etc. 
ondervallen.  
Annabet Jongkind van F-ACT Jeugd Twente heeft 2 teams en groeit door naar 3 teams. 
Elleke Berkvens is van De Jutters heeft 2 teams en vindt het spannend mbt 
samenwerking met Lucertis. 
Theo Schut van Spirit vervangt deze vergadering Mieke Verschure. 
Marieke Broersen is van het F-ACT Jeugd Onderzoek en ook werkzaam bij GGZ Oost 
Brabant in F-ACT Jeugd Team. 
Ineke Meijerink werkt sinds 1 april 2016 bij GGZ Oostbrabant in Den Bosch en heeft  
1 F-ACT team. 
Marco Bottelier is directeur en psychiater bij Triversum. 1 van de 2 teams richt zich op 
kinderen < 12 jaar. Willen uitbreiden naar meer F-ACT teams. 
Jan van Schilt is directeur Lucertis en voorzitter Platform F-ACT Jeugd. Werken nu ook 
met Emergis (Zeeland) samen en willen daar 3 F-ACT teams opzetten.  
 
4. Naar aanleiding van verslag 11 maart 2016  
Tekstueel  
Het verslag wordt goedgekeurd na aanpassing bij punt 10/12. Notuliste wordt bedankt. 
Hierna wordt het verslag op de site F-ACT Nederland geplaatst bij ‘F-ACT Platform – F-
ACT Jeugd’. 
Naar aanleiding van 
Bladzijde 1 
Punt 1: Degene die Edo de Vries van Pro Persona vervangt is Marc Verbaak, maar hij 
was voor de vergadering van vandaag verhinderd. 
Bladzijde 2 
Punt 4a: Jan van Schilt neemt voor volgende bestuursvergadering contact op met VNG. 
Actie Jan 
Punt 4a: Huisvesting is probleem voor 18-23 jarigen. Nellieke de Koning en Pauline 
Ritsema stellen brief op en sturen het aan platform zodat er oplossingen komen. Actie 
Nellieke en Pauline 
Annabet Jongkind meldt dat de 14 Twentse gemeenten het product F-ACT Jeugd 
hebben ingekocht. Dit is voor de leeftijdsgroep 16 tot 25 jaar met een uitloop tot 27 jaar 
en valt onder de specialistische Jeugdhulp. Het gaat om jongeren op het snijvlak van 
Jeugdhulpverlening, LVB zorg en GGZ. Die zijn vastgelopen in eerdere/andere 
hulpverleningstrajecten.  
Als een 18+ jongere al ingeschreven staat in de GGZ wordt gebruik gemaakt van de 
lopende DBC. Voor de jongere is er het voordeel dat er geen sprake is van een eigen 
risico of bijdrage. 
Bladzijde 3 
Mbt actielijst bespreken: Hans Kroon kijkt binnen Trimbos welke informatie de 
economische collega’s van Trimbos nodig hebben voor het business case model. Actie 
Hans   Karin zal Hans een reminder sturen. Actie Karin 4/7 opgepakt. Naschrift 8/7: 
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Hans geeft aan dat hij dit, zoals afgesproken, heeft opgevolgd via mail aan collega’s Ti 
(Filip Smit en Joran Lokkerbol) en de genoemde F-ACT Jeugd vertegenwoordigers. 
Weet niet hoe het daarna verder is gegaan. 
Fusion model RACT/Jim. Lucertis heeft 2 pilotteams. Opgelet moet worden dat het niet 
doorkruist met het F-ACT Jeugd onderzoek. Karin nodigt Levi van Dam uit voor 9 
september. Actie Karin 4/7 opgepakt. Naschrift: Levi van Dam is 9/9 aanwezig. 
Bladzijde 4 
Nvt 
Bladzijde 5 
Punt 10 Transitie en transformatie Jeugdhulp.  
Het punt moet qua telling ‘punt 12’ zijn en wordt aangepast.  
De zinnen ‘Is hoofd aannemersschap. Casus jeugdzorg moet je afmaken, totaal 
afronden. Gemeentelijke regisseur bekijkt of er tevreden resultaat waarna ‘jij’ dus betaald 
wordt.’ worden verwijderd. 
 
4a Actielijst 
Is besproken zie hierboven en aangepast door Karin qua actualiteit. 
 
 
5. Stand van zaken F-ACT Jeugd onderzoek 
Marieke Broersen werkt in dienst van GGZ Oost Brabant waarbij ze drie dagen per week 
in samenwerking met het Trimbos Instituut en Universiteit Utrecht aan het 
promotieonderzoek werkt en twee dagen per week als psycholoog bij het F-ACT 
Jeugdteam te Oss.  
 
Idris doet toch niet mee aan het F-ACT Jeugd onderzoek, het bleek achteraf gezien niet 
haalbaar. Er doen nu dus 7 organisaties mee. In totaal 18 F-ACT Jeugd teams. 
Intermezzo en F-ACT Jeugdteams Amsterdam hebben momenteel ook interesse. 
 
Marieke vertelt dat het onderzoek breed opgezet is naar het F-ACT Model. In dit 
onderzoek wordt het psychisch- en maatschappelijk functioneren van de jongeren over 
de loop van de F-ACT zorg gemonitord en wordt de associatie tussen elementen van het 
F-ACT model en effecten op cliëntniveau onderzocht. Belang van modelgetrouw werken 
wordt dus onderzocht. Marieke gaat ook meedoen als 2e auditor in audit. Schaal wordt 
overgenomen door het CCAF. Aantal behandelminuten en frequentie van het zien van de 
cliënt zijn reeds aangevuld in de vragenlijsten door Marieke. 
 
13 juni jl. heeft er een bijeenkomst plaatsgevonden met alle onderzoekscoördinatoren 
om met informatie terug te keren om het onderzoek daadwerkelijk op te starten. 
Teams worden momenteel getraind door de onderzoekscoördinatoren, daarna kan het 
echt starten. September is de start van de dataverzameling. 
 
Het onderzoek is beoordeeld door een METC. Onderzoek valt in grijs gebied, valt niet 
onder de WMO. Onderzoek valt nog wel onder WGBO en WBP, code 
gezondheidsonderzoek. Het onderzoek is positief beoordeeld door de ethische 
commissie van GGZ Oost Brabant en wordt (weer) ingediend bij Trimbos Ethische 
Commissie. Protocol en mail METC zal Marieke Broersen aan Karin sturen zodat het 
gehele platform e.e.a. kan inzien. Actie Marieke/Karin Naschrift: is 13/7 aan allen 
nagestuurd. 
 
Marieke stuurt dat boekje ‘F-ACT Jeugd onderzoek’ welke voor de teams is aan Karin 
zodat zij dit ook aan de Platformleden kan mailen. Actie Marieke/Karin Naschrift: is 13/7 
aan allen nagestuurd. 
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Marieke werkt bij GGZ Oost Brabant in Oss in F-ACTteams. Zij zal ook bij andere teams 
van de Platformorganisaties 1 of paar dagen mee lopen. Actie Marieke 
Zij vindt het erg leuk om met jongeren te werken, geeft ook voeding voor haar 
onderzoek. Marco Bottelier vraagt of er ook een controlegroep is. Marieke verklaart dat 
dit ethisch niet kon. 
Elfi Rookhuizen wil tzt certificeren.  
 
 
6. Strategie Platform F-ACT Jeugd 2016 (vast agendapunt) – doel? + informeel netwerk 
JIM/RACT  
Niet besproken. 
 
7. Idee voor studiedag ism kennisinstituut – Annabet Jongkind heeft e.e.a. uitgezocht 
Annabet heeft een aantal keer de Platform F-ACT Jeugd bijeenkomsten bezocht. Het is 
tijdsintensief voor collega’s die van ver komen. Je leert er heel veel, maar er is weinig 
uitwisseling met collega’s. Daar moet extra aandacht voor zijn. Zo’n bijeenkomst 
accrediteren zou mooi zijn, maar lukt in de praktijk niet omdat de bijeenkomsten steeds 
een ander onderwerp hebben. Annabet meldt dat er steeds meer vragen komen. Zij is 
zelf ook bij een andere samenwerkingsverband betrokken (Hulp aan Huis Overijssel). 
Hierbij komen 2 x per jaar de hulpverleners bij elkaar, 1 x ism een kennisinstituut en de 
andere keer presenteren de teams aan elkaar en geven workshops.  
Annabet wil weten of dit iets voor 2017 zou kunnen zijn. Per regio’s, voor F-ACT teams? 
Je straalt hiermee iets uit richting gemeentes. Je hebt een digitale platform nodig ivm de 
kosten. Er is veel vraag naar, ook vanuit psychiaters. Disciplines op zo’n scholingsdag bij 
elkaar zetten. Misschien kijken naar behoeftes van teams. Sommigen willen het per team 
(eigen organisaties), anderen landelijk of per provincie. Volgens deze laatste manier 
werkt Annabet Jongkind reeds.  
 
Een deskundigheidsbevorderingsdag waar je een externe deskundige voor nodig hebt en 
punten door krijgt, zou mooi zijn.  
Jan vraagt wie deze kar zou willen trekken. Annabet Jongkind, Elfi Rookhuizen, Ank 
Koershuis en Karin Bonouvrie gaan dit idee voor 2017 verder uitwerken. Om bijv. 2 x per 
jaar zo’n dag te organiseren. Actie Annabet / Elfi / Ank en Karin Naschrift: laatste week 
augustus zal 1e afspraak hierover plaatsvinden. Dit is uiteindelijk 6 september geworden. 
 
De structuur van de F-ACT Nederland website kan hiervoor gebruikt worden. Daarbij kan 
Karin helpen ook ivm nieuwsbrief. Actie Karin 
 
 
8. Diverse korte bespreekpunten 
a. Overzicht per provincie per 11/06/16 (zie bijlage) 
Karin krijgt enkele aanpassingen voor het overzicht, zij zal dit verwerken. Mooi als het 
overzicht up to date blijft. Actie Karin 
b Landelijk F-ACT Congres 2017. 
Jan van Schilt vertelt dat Lucertis/JUZT in nauwe samenwerking met F-ACT Nederland, 
congresbureau Resilience+ (van Frits Bovenberg), ggz instelling Yulius, 
jeugdzorgorganisaties STEK Jeugdhulp en TriviumLindenhof het F-ACT Congres 2017 
organiseert. 
Deze vindt op donderdag 15 juni 2017 in het Walhalla theater Rotterdam Zuid plaats en 
is een soort van F-ACT festival. Er is deze keer voor juni gekozen ivm het internationale 
EAOF congres 2017. Annabet Jongkind heeft reeds een abstract aangeleverd voor de 
EAOF in Canada. De Masterclass vindt op woensdag 14 juni 2017 plaats.  
Als Platformleden iets willen aanleveren of iets voor een workshop, laat het Jan weten 
svp. Actie allen 
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Extra aandacht is nodig voor F-ACT Volwassenen, Transitie psychiatrie, F-ACT Ouderen 
Rotterdam. Tips en trucs aanleveren, geef aanvullingen per mail door. Actie allen 
 
Karin zal aan Nellieke vragen om terugkoppeling mbt F-ACT Congres 2016 of er een  
F-ACT Jeugd workshop komt en dat wij kunnen bijdragen in the Speakers’ Corner om  
F-ACT Jeugd in het daglicht te zetten. Naschrift: Actie Karin 4/7 opgepakt en loopt – 
beiden zijn opgenomen in het programma en wordt tzt ook gepubliceerd in 
augustus/september bij volgende F-ACT Congres mailing.  
Ank Koershuis wil the Speakers Corner graag oppakken. Actie Ank 
c. Terugkoppeling vanuit F-ACT Nederland 
Via de mail van Nellieke de Koning ontvangen: 
- Er is een landelijke trend dat de caseloads van F-ACT wijkteams groter worden, terwijl 
ervaringsdeskundigen en psychologen nog altijd onvoldoende vertegenwoordigd zijn. 
Daar zal door het bestuur van F-ACT Nederland een landelijk signaal over worden 
afgegeven. 
- het Trimbos Instituut heeft een opdracht van VWS gekregen om een handreiking te 
maken om de ambulantisering regionaal meer vorm te geven. Er wordt een signaal 
afgegeven dat de ambulantisering niet/ of onvoldoende gelijk opgaat met de afbouw van 
klinische capaciteit. 
- F-ACT Nederland heeft nog altijd leden nodig, het aantal zit steeds rond de 400. 
 
Mbt 1e alinea meldt Elleke Berkvens dat zij positieve ervaringen heeft met 
ervaringsdeskundigen. Jan meldt dat Lucertis MBO-opgeleide ervaringsdeskundige 
heeft. Jongeren die eerst behandeld waren en daarna deskundige willen zijn, is 
spannend. Ouders melden zich ook als ervaringsdeskundige meldt Jan.  
 
d. Blog – welke organisatie wil in november aanleveren? 
In september levert Annabet Jongkind de blog aan namens F-ACT Jeugd Twente (Actie 
Annabet) en in november wil Marco Bottelier namens Triversum de blog verzorgen. 
Actie Triversum 
 
 
9. Transitie en transformatie Jeugdhulp 
Is niet besproken. 
 
10. F-ACT Jeugd aanbieden bij NJi ter beoordeling voor de Databank Effectieve 
Jeugdinterventies (DEJ), incl gasten Machteld Zwikker, projectleider vd DEI en Wim 
Gorrissen, directeur Effectiviteit en Vakmanschap Nederlands Jeugdinstituut 
Wim Gorrissen, voorheen ook Platformlid F-ACT Jeugd, werkt sinds 6 maanden bij NJi.  
Machteld Zwikker legt de bedoeling van de databank uit en wat het betekent. 
Het heeft 2 doelen:  

- biedt overzicht van goed onderbouwde en effectieve jeugdinterventies en waar 
deze te krijgen zijn en worden uitgevoerd; 

- stimuleert het aanbod aan jeugd (brede jeugdhulp) welke steeds beter wordt. 
 
Wim vertelt dat de databank onderdeel is van een bredere beweging van toewerken naar 
meer kwaliteit en effectiviteit in de jeugdhulp. Naast deze databank zijn er andere 
initiatieven zoals het SEJN (een platform waar instellingen voor jeugdhulp samenwerken 
aan verbeteren van de effectiviteit van hun aanbod) en de ontwikkeling en implementatie 
van de Richtlijnen Jeugdhulp. Annemieke Hendriksen van het Trimbos heeft de 
methodiekbeschrijving van F-ACT Jeugd gemaakt. F-ACT voor volwassenen is al 
beoordeeld door de erkenningscommissie die vanuit het Trimbos werkt. Er zijn in totaal 
zeven erkenningsinstituten die interventies op kwaliteit en effectiviteit door 
erkenningscommissies laten beoordelen voor databanken. Het NJi doet dat alleen voor 
jeugdinterventies. Alle kennisinstituten werken wel volgens hetzelfde systeem.  
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Om de interventie in te dienen moet je een format invullen waarin je de interventie 
beschrijft. Het resultaat is een  
 
soort lange samenvatting van de aanpak waarin alle criteria aan bod komen waar de 
erkenningscommissie aandacht aan besteed bij de beoordeling. De kern van dit verhaal 
is de verantwoording van hoe je met de gekozen aanpak het beoogde doel kan bereiken 
bij de doelgroep die je voor ogen hebt. Die verantwoording moet gestoeld zijn op 
bestaande kennis. Er is een handleiding bij het format en je krijgt ondersteuning van het 
NJi: een ondersteunend gesprek en een aantal keren feedback op je tekst. 
Wanneer de interventiebeschrijving klaar is, duurt het nog ongeveer 4 maanden voordat 
het bij de commissie ligt. Dit komt door de steeds overvolle agenda van de commissie. 
De commissie bestaat uit onafhankelijke personen. Dit zijn zowel wetenschappers als 
mensen uit de praktijk. De commissie staat los van NJi. Het NJi ondersteunt de 
commissie wel, maar heeft geen invloed op de oordelen. 
 
Machteld vertelt de procedure: 
Het NJi verdeelt elke ingediende interventie onder 4 commissieleden: 2 wetenschappers 
en 2 praktijkmensen. Zij maken een voorbeoordeling op alle criteria en op het geheel. 
Daarbij zijn vooral de argumenten belangrijk. Tijdens de vergadering is de taak van de 
commissie om gezamenlijk (dus met alle leden) consensus te bereiken wat betreft het 
oordeel per criterium en over het geheel. 
Wanneer de commissie gezamenlijk besluit dat de interventie goed onderbouwd en (in 
geval er onderzoek is ingediend) ook effectief is, wordt deze gepubliceerd als erkende 
interventie in de DEJ. Soms wordt een interventie ‘onder voorbehoud’ erkend. Voordat je 
begint aan het traject moet je een formulier ondertekenen dat je ook met een ‘niet 
erkend’ besluit akkoord gaat. Ook dit wordt gepubliceerd, wel de reden erbij. 
‘Veelbelovend’ als waardering bestaat niet meer, dat is vervangen door ‘goed 
onderbouwd’. Dit niveau van erkenning (Nivo 1) is ook al waardevol. 
F-ACT Jeugd kan nu ingediend worden voor het niveau ‘Goed onderbouwd’ en als het 
onderzoek gereed is kan een aanvullende beoordeling op effectiviteit worden 
aangevraagd. Hierbij hoeft dan niet de hele procedure opnieuw te worden gevolgd. Dat 
moet wel na 5 jaar, omdat dan de erkenning verloopt. 
De format/handleiding is heel uitgebreid omschreven. Wanneer er een goede 
handleiding is, gaat het beschrijven voor de databank gemakkelijker. Toch kost het snel 
60 a 70 uur om het format in te vullen wanneer de handleiding beschikbaar is inclusief 
overleg met collega’s van NJi. Machteld denkt dat Platform F-ACT Jeugd er misschien 
ca. 50 uur over kan doen, gezien de inhoud van de handleiding. 
Iemand moet F-ACT Jeugd aanmelden bij het NJi (zie databank effectieve 
jeugdinterventies) om het op te pakken, het duurt na de aanmelding nog ongeveer 3 
maanden voordat er iemand van NJi beschikbaar is. Jan vindt dat tzt een klus voor 
Marieke Broersen. Actie Marieke tzt 
Het beschrijven en onderbouwen van het aanbod en invullen van het format is vaak 
onderdeel van een verbeterproces van een aanpak, doordat je ‘gedwongen’ wordt om na 
te denken over alle kwaliteitsaspecten. 
Het onderwerp wordt geagendeerd voor de Platformvergadering F-ACT Jeugd van 9 
september as. Actie Karin 
Machteld en Wim worden bedankt voor hun tijd en uitleg. 
 
 
11. Rondvraag 
Nvt 
 
12. Volgende vergadering en afsluiting 
De volgende vergadering vindt plaats op vrijdag 9 september juni 2016 om 14.00 uur 
in het Trimbosinstituut. Levi van Dam wordt met onderwerp JIM opnieuw uitgenodigd. De 
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agendapunten zijn tijdens de vergadering genotuleerd – zie ook actielijst - en worden 
automatisch op de agenda gezet.  
 
 
 Acties  Wie 
6. Bloggen:  

In september wederom Annabet Jongkind !  
F-ACT Jeugdteams Twente 
In november: Marco Bottelier van Triversum. 
 

 
 

 
Annabet 
 
Marco 

7. Afspraak VNG – Ico Kloppenburg  
Januari 2015 modelbeschrijving gestuurd, geen 
reactie op gehad. Diverse malen gemaild, wel 
reactie tussendoor, maar niets definitiefs. Ook 
voicemail achtergelaten. Nu zou Margaret 
Overdijk het sinds oktober ’15 oppakken – nog 
niet opgepakt. Jan van Schilt pakt het op. 
 

 
 
 
 
Voor 9 sept 

 
 
 
 
Jan 

12 Jong volwassenen – de overgang kinder- en 
jeugdpsychiatrie/volwassenzorg. Platform is 
geïnteresseerd in stuk Mieke hierover. Karin 
heeft het 15/3 opgevraagd. 30/3 verspreid onder 
platformleden. 
Nellieke en Pauline zal brief opstellen – zie 
notulen 

  
 
 
 
Nellieke en 
Pauline 
 

20 Vast agendapunt 2016: Strategie F-ACT Jeugd 9 sept Karin 
21 Vast agendapunt 2016: Wat leeft er bij 

teamleidersbijeenkomsten  
9 sept Karin 

22 F-ACT Jeugd aanbieden bij NJI. Agenderen voor 
9 september. 

9 sept  

24 Protocol en mail METC naar Karin sturen zodat 
gehele platform het krijgt 

Uiterlijk 15/7 Marieke 

25 Boekje ‘F-ACT Jeugd onderzoek’ naar Karin 
sturen zodat gehele platform het krijgt via Karin 

Uiterlijk 15/7 Marieke 

26 1 of paar dagen meelopen bij andere F-ACT 
Jeugd teams vd Platformorganisaties 

2017 Marieke 

27 Deskundigheidsbevorderingsdag 2 x per jaar 
organiseren 

 Annabet / Elfi 
/ Ank en Karin 

28 Mbt deskundigheidsbevorderingsdag – 
nieuwsbrief regelen – structuur website F-ACT 
Nederland kan hierbij helpen 

  
Karin 

29 Tips en Trucs aanleveren, geen aanvullingen 
per mail door voor F-ACT Congres 15 juni 2017 

  
Allen 

30 The Speakers’ Corner op F-ACT Congres 22 
september as. doen 

  
Ank 

31 Workshop F-ACT Jeugd op F-ACT Congres 22/9 
doen 

 Nellieke en 
Annabet 

32 Aanmelding NJi – tzt oppakken ? Marieke 
 


